
Acta de la sessió del Ple
Identificació de la sessió

Núm.: 9/2019

Caràcter: ordinària 

Data: 15 de maig de 2019

Horari: de 18.40 h a 20.00 h

Lloc: sala de plens

Assistents

Antoni Daniel Frontera Borrueco, Grup Arrelam

Bernat Oliver Femenia, Grup Arrelam

Joan Sastre Coll, regidor del Grup Pi-Plataforma Independents

Esperança Montiel López, Grup Pi-Plataforma Independents (entra dins la Sala a les 18,45 h)

Joan Ramon Morro Navarro, Grup Pi-Plataforma Independents

Maria Jerònima Rotger Mir, Grup Pi-Plataforma Independents

Joana Maria Coll Vidal, Grup Esquerres pel Poble

Joan Rotger Seguí, Grup PP

Cristòfol Barceló Mestre, regidor del Grup PP

Rafel Gelabert Tortella, regidor del Grup PP

Antoni Ripoll Rotger, regidor del Grup PP 

Mª Magdalena Vicens Pons, secretària interventora de la corporació

Absents

Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del Ple de data 16/04/2019 i de l’acta de la sessió
extraordinària del Ple de data 28/04/2019

2. Aprovació de l'expedient extrajudicial de crèdits:

PRIMER.- Aprovar la despesa, el reconeixement de l’obligació i l’ordre de pagament a favor del
tercer  següent,  pels  imports  i  conceptes  relacionats,  corresponents  a  despeses  de  serveis  i
actuacions realitzats a l’exercici 2018



Registr
e

D.
Registre

Factur
a

D. Factura Descripció Tercer Import

377 03/05/2019 368 17/11/2018 Actuació ballada popular, 
fira s’oliva 2018

Es Revetlers 550,00 €

Total general 550,00 €

3.  Aprovació de la  Moció que presenta el  Grup Municipal Popular  sobre demandar al  batle el
compliment de l’acord Plenari adoptat a la sessió plenària extraordinària celebrada dia 26 de febrer
de  2019  sobre  la  necessitat  d’instar  la  formalització  d’un  conveni  amb  el  Consell  Insular  de
Mallorca amb l’objecte de regular les condicions referents a l’obra a executar pel que fa a l’enllaç,
mitjançant una rotonda, del vial municipal amb la carretera MA-2130 de titularitat insular

4. Aprovació de la Moció que presenta el Grup Municipal Popular sobre l’al·legació a l’aprovació del
catàleg d’elements protegits del terme municipal de Selva formulada el dia 29 d’abril de 2019, amb
número de registre d’entrada 1120, per la que es demana l’ampliació de l’àmbit de protecció des
Pont des cementeri de Selva

5. Aprovació de la Moció que presenta el Grup Municipal Popular sobre la inclusió a l’aprovació 
inicial del catàleg d’elements i espais protegits del terme municipal de Selva dels elements amb 
valor patrimonial de la Finca de S’Hort d’En Coll, situada a la Vall del Torrent de Massanella de 
Selva

Control dels òrgans de govern:

6. Donar compte dels Decrets de batlia

7. Donar compte de les actuacions i situació entorn a la construcció de la nova escola de Caimari

8. Informacions de batlia          

9. Precs i preguntes

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta de la sessió ordinària del Ple de data 16/04/2019 i de l’acta de la
sessió extraordinària del Ple de data 28/04/2019

El batle demana als regidors si estan d’acord amb l’esborrany de l’acta del Ple de data 16/04/2019
i de l’acta de la sessió extraordinària del Ple de data 28/04/2019.

Tots els regidors hi estan d’acord.

S’inicia la votació i s’obtenen deu vots a favor, per tant, unanimitat dels presents per l’aprovació de
l’acta del Ple de data 16/04/2019  i de l’acta de la sessió extraordinària del Ple de data 28/04/2019

2. Aprovació de l'expedient extrajudicial de crèdits:



PRIMER.- Aprovar la despesa, el reconeixement de l’obligació i l’ordre de pagament a
favor  del  tercer  següent,  pels  imports  i  conceptes  relacionats,  corresponents  a
despeses de serveis i actuacions realitzats a l’exercici 2018

Registre D. Registre Factura D. Factura Descripció Tercer Import

377 03/05/2019 368 17/11/2018 Actuació ballada popular, fira 
s’oliva 2018

Es Revetlers 550,00 €

Total general 550,00 €

El batle llegeix la seva proposta:

«Atès la necessitat d’aprovació i pagament de les factures existents corresponents a serveis prestats dins
exercicis anteriors, concretament 2018;

D’acord  amb  l’expedient  instruït  pel  reconeixement  extrajudicial  de  crèdits  per  aprovar  la  font  de
finançament de les  despeses de 2018, aprovar  la despesa,  el  reconeixement de l’obligació  i  l’ordre de
pagament de les factures següents;

Atès les següents factures pendents d’aprovació i pagament corresponents a l’exercici 2018:

Registre D. Registre Factura D. Factura Descripció Tercer Import

377 03/05/2019 368 17/11/2018 Actuació ballada popular, fira s’oliva 
2018

Es Revetlers 550,00 €

Total general 550,00 €

Atès la següent proposta de finançament de les despeses:

Aplicació pressupostària Descripció de la partida Crèdit disponible

2019 0 4311 22699 02 Fires - Caimari 14.580,33 €

Aquesta batlia proposa al Ple de la corporació:

1. Aprovar l'expedient extrajudicial de crèdits:
PRIMER.- Aprovar  la despesa,  el  reconeixement de l’obligació  i  l’ordre de pagament a favor del  tercer
següent, pels imports i conceptes relacionats, corresponents a despeses de serveis i actuacions realitzats a
l’exercici 2018

Registre D. Registre Factura D. Factura Descripció Tercer Import

377 03/05/2019 368 17/11/2018 Actuació ballada popular, fira s’oliva 
2018

Es Revetlers 550,00 €

Total general 550,00 €

Així mateix, el Batle especifica que l’impagament de la factura corresponent no es deu a una mala
gestió municipal, sinó que degut a certes incidències no es tenia constància de la mateixa fins en
el moment que ens trobam i que, una vegada reclamat el seu pagament, es convenient efectuar-lo
i d’aquí el contingut de la proposta de batlia. 



La regidora Joana Maria Coll, del Grup Esquerres pel Poble, expressa el seu acord en quan a la
necessitat de pagament de la factura en qüestió. 

El portaveu Joan Sastre, del Grup Pi-Plataforma Independents, es manifesta amb el mateix sentit
que la regidora Joana Maria Coll. 

Conclòs el debat, el batle inicia la votació i s’obtenen set vots a favor (per part de la batlia i regidor
del Grup Arrelam, dels quatre regidors del Grup Pi-Plataforma Independents i de la regidora del
Grup Esquerres pel Poble) i quatre abstencions per part dels regidors del Grup PP per a l’aprovació
de la despesa, el reconeixement de l’obligació i l’ordre de pagament a favor del tercer següent,
pels imports i conceptes relacionats, corresponents a despeses de serveis i actuacions realitzats a
l’exercici 2018.

Registre D. Registre Factura D. Factura Descripció Tercer Import

377 03/05/2019 368 17/11/2018 Actuació ballada popular, fira 
s’oliva 2018

Es Revetlers 550,00 €

Total general 550,00 €

3.  Aprovació de la Moció que presenta el Grup Municipal Popular sobre demandar al
batle  el  compliment  de  l’acord  Plenari  adoptat  a  la  sessió  plenària  extraordinària
celebrada dia 26 de febrer de 2019 sobre la necessitat d’instar la formalització d’un
conveni amb el  Consell  Insular de Mallorca amb l’objecte de regular les condicions
referents a l’obra a executar pel que fa a l’enllaç,  mitjançant una rotonda, del vial
municipal amb la carretera MA-2130 de titularitat insular

El batle dóna la paraula al portaveu del Grup PP, Joan Rotger, el qual procedeix a llegir la Moció:

«MOCIÓ  QUE PRESENTA EL GRUP MUNICIPAL POPULAR SOBRE DEMANDAR AL BATLE EL COMPLIMENT DE
L´ACORD PLENARI ADOPTAT A LA SESSIÓ PLENÀRIA EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA DIA 26 DE FEBRER
DE  2019  SOBRE  LA  NECESSITAT  D´INSTAR  LA  FORMALITZACIÓ  D´UN  CONVENI  AMB  EL  CONSELL
INSULAR  DE  MALLORCA  AMB  L´OBJECTE  DE  REGULAR  LES  CONDICIONS  REFERENTS  A  L´OBRA  A
EXECUTAR  PEL  QUE  FA  A  L´ENLLAÇ,  MITJANÇANT  UNA  ROTONDA,  DEL  VIAL  MUNICIPAL  AMB  LA
CARRETERA MA-2130 DE TITULARITAT INSULAR.

PRIMER.- En el Ple celebrat el passat dia 26 de febrer es va introduir, a proposta de batlia, un nou punt  a l
´Ordre del Dia, i que consta assenyalat com Acord Número 3, consistent en:
Primer.- Introduir un nou punt dins l´ordre del dia de la sessió extraordinària del Ple pels motius d´urgència
exposats.
Segon.- Admetre a tràmit el recurs interposat pel Sr. Joan Rotger Seguí contra els acords adoptats pel Ple a
la sessió ordinària de data 22/01/2019 referents als punts tercer i quart de l´ordre del dia.
Tercer.-  Desestimar  el  recurs  esmentat  d´acord  amb  els  fonaments  de  l´informe  jurídic  emès  per  la
secretaria intervenció.
Quart.- Instar, d’acord amb la conclusió que s´expressa a l´esmentat informe, la formalització d´un Conveni
amb el Consell Insular de Mallorca amb l´objecte de regular les condicions referents a l´obra a executar pel
que fa a l´enllaç, mitjançant una rotonda, del vial municipal amb la carretera MA-2130 de titularitat insular.

SEGON.- El recurs de reposició al que es refereix és el presentat el dia 22 de febrer últim, número de
registre d´entrada 288, i que -entre altres fonaments que es reiteren i mantenen- s´al·lega al punt sext que
¨l´Ajuntament pretén finançar, licitar i executar una part important de l´obra -la rodona a la carretera,
davant  el  pont-   sobre  terrenys  aliens  al  mateix,  sense  existència  de  conveni  ni  de  delegació  de



competències  degudament  finançada,  ni  sense  establiment  del  règim  de  responsabilitats  que  poden
concórrer en l´entorn de l´obra i els seus usos”. La petició consistia en la de acordar la suspensió dels punts
de l´ordre del dia i del procediment d’aprovació, licitació i adjudicació del referit Projecte, per aquest motiu i
els altres al·legats en el recurs.

TERCER.-  En data 26 de febrer següent s´emet Informe Jurídic per part de la Secretària Interventora en el
que a l´apartat sisè determina de forma clara i categòrica que “es requereix la formalització i signatura d´un
conveni entre l´Ajuntament de Selva i el Departament de Territori i Infraestructures del Consell de Mallorca
respecte a les  condicions de cessió o posta a disposició de terrenys municipals a favor del  Consell  de
Mallorca  i  règim  de  responsabilitats  i  competències  entorn  a  la  infraestructura  de  la  rotonda,  el  seu
embelliment i entorn quant a il·luminació i condicionament”.  Aquest dictamen  es reiterat i consta a les
conclusions del dit Informe Tècnic incidint en ¨… la necessitat de formalitzar el conveni corresponent amb el
Consell de Mallorca respecte a les qüestions entorn a la construcció de la rotonda prevista al Projecte”.

QUART.-  A la mateixa acta del Ple del dia 26 de febrer  el senyor batle intervé en el debat i manifesta
clarament que ¨… la manca de Conveni no invalida els acords plenaris adoptats  -interpretació de la que
deixam constància el nostre desacord, conforme la literalitat de l´Informe Tècnic- ja que el Conveni serà
objecte de redacció abans de l´execució de l´obra….”
QUINT.-  No consta a aquest Grup Municipal ni la redacció, ni la proposta, ni l´aprovació, ni la signatura del
requerit CONVENI, tal com dictamina l´Informe Tècnic i manifestà el senyor batle abans de sol·licitar el vot
als regidors i regidores.

Per els motius que s´exposen, i encara que es manifesta l´oposició a l´execució del Projecte de Rotonda i
que no és obstacle  ni   eximeix  als  grups  polítics  del  govern municipal  al  legal  compliment  del  acords
adoptats, es proposa al Ple de la Corporació l´adopció del següent

ACORD

PRIMER.-  El compliment de l´acord del punt tercer de l´Ordre del Dia del Ple de dia 26 de febrer de 2019
consistent en instar, d´acord amb la conclusió que s´expressa a l´Informe Tècnic emès per la Secretària
Interventora en data 26 de febrer de 2019, la formalització  d´un  Conveni  amb el  Consell  Insular  de
Mallorca amb l´objecte  de  regular  les  condicions  referents  a  l´obra a  executar  per  que fa  a  l´enllaç,
mitjançant una rotonda, del vial municipal amb la carretera MA-2130 de titularitat insular.
SEGON.- A no iniciar l´execució de les obres fins que no es compleixi l´acord adoptat de la necessitat de l
´existència prèvia de Conveni entre l´Ajuntament de Selva i el Consell Insular de Mallorca.  
TERCER.- A sol·licitar al Consell de Mallorca que el Conveni inclogui la finançament que li correspongui al
Consell de Mallorca i que contempli les despeses de redacció del Projecte i Direcció d´Obra, valoració i
import  de les finques que es cediran i l´import proporcional de l´execució del Projecte, així com el règim de
manteniment i responsabilitats.
QUART.-  A que sigui elevada al Ple de l´Ajuntament la proposta de Conveni per la seva aprovació, en el seu
cas.
Selva, a 16 d’abril de 2019.»

Així mateix, el portaveu Joan Rotger, del Grup PP, explica que la moció ve acompanyada d’una
sèrie de preguntes sobre aspectes relacionats amb el contingut de la moció i que, a hores d’ara,
encara no han rebut resposta alguna per part de Batlia i l’equip de govern de les mateixes ni
informació al respecte. 

El Batle, abans de donar la paraula als portaveus del grups municipals que conformen l’equip de
govern,  manifesta  que  efectivament  les  preguntes  formulades  per  escrit  per  part  del  grup
municipal  PP  estan  pendents  de  resposta  i  que  té  intenció  de  fer-ho  però  que  degut  a
circumstàncies  alienes a la  seva voluntat,  no s’ha  pogut reunir  amb l’arquitecte  municipal  als



efectes  de consensuar les respostes corresponents.  En aquest  sentit,  manifesta  que intentarà
remetre la informació corresponent el divendres d’aquesta mateixa setmana. 

La regidora Joana Maria coll, responsable de l’àrea d’Urbanisme del Grup Esquerres pel Poble,
exposa que a l’informe del Consell Insular de Mallorca s’exposa que l’Ajuntament pot començar les
obres i que s’han complit totes les passes prèvies i els informes preceptius. També manifesta que
l’equip de govern creia amb la necessitat de celebrar un conveni cedint terrenys amb la finalitat de
conservar la titularitat municipal dels mateixos però explica que, per part dels tècnics del Consell,
es considera que no fa falta cap conveni ja que la rotonda està integrada dins terrenys municipals i
no hi ha cap necessitat de cedir terrenys al Consell, que es mantendria la titularitat municipal, ja
que només una porció de la rotonda queda dins terrenys que són de titularitat del Consell. No
obstant això, manifesta que s’ha formulat un ofici al Consell remetent l’acord plenari corresponent i
amb la finalitat de rebre una resposta formal sobre la necessitat o no de celebrar el  conveni
corresponent. Exposa la regidora que, des del Consell i de paraula han respost que la rotonda és
de titularitat municipal així com els terrenys, que seguiran sent municipals. Únicament serà de
titularitat del Consell la carretera, amb el corresponent manteniment de la mateixa. També exposa
que la inversió de la rotonda, per part de l’Ajuntament, es mínima ja que la major part de la
inversió l’assumeix el Consell. Manifesta que el cost del projecte de redacció i execució és costós i
que són molts d’agents els que s’han hagut de posar d’acord per a poder procedir amb la inversió
en qüestió. Afegeix que, independentment de la titularitat de la rotonda i  de l’embelliment de
l’entrada al poble, el que és realment important és que el nucli de Selva tendrà una entrada segura
i s’evitaran accidents. Exposa també que no es tocarà ni el pont ni la seva visibilitat. Conclou amb
la necessitat de què s’han de complir els terminis als efectes de poder rebre la subvenció vinculada
a dita inversió i que, tant prest com es notifiqui del Consell la resposta sobre aquest assumpte,
l’equip de govern ho farà saber al reste de membres de la Corporació. 

El portaveu Joan Sastre, del Grup Pi-Plataforma Independents, exposa que el seu grup sempre ha
apostat per la seguretat i,  per tant, manifesta el seu acord amb la inversió de la rotonda als
efectes d’evitar perills i comprometre la seguretat (i no només vial) dels veïns del poble, exposant
casos recents d’accidents per tal de sensibilitzar sobre la necessitat d’adoptar les mesures que
s’han pres des de l’equip de govern.

El portaveu Joan Rotger, del Grup PP, explica que avui no es decideix si s’executa la rotonda ja
que és una obra amb un projecte aprovat i adjudicada; el que es discuteix és com es finança la
rotonda i  el  seu manteniment,  de forma que es compleixi  l’acord plenari  adoptat  entorn a la
signatura d’un conveni amb el Consell Insular de Mallorca perquè financi la rotonda ubicada a la
carretera, com ha succeït a altres pobles de l’illa de Mallorca, i així es dediqui el romanent de
tresoreria intern no a finançar competències supramunicipals sinó a competències pròpies. Exposa
que el Batle va dir que abans d’iniciar les obres es firmaria el conveni corresponent i que ara la
regidora d’urbanisme fiu que no és així. Demana transparència quant a l’inici de l’obra i respecte
als mesos en els que s’executarà l’obra en qüestió.  

El batle explica que respecte l’acord del Ple de 26/02/2019 entorn a la signatura del conveni, s’han
fet passes demanant al Consell Insular de Mallorca sobre aquesta qüestió i únicament tenim una
resposta verbal; per tant, s’està a l’espera de rebre l’ofici del Consell i la corresponent resposta
formal sobre aquest aspecte. En quan a la finançament del projecte, exposa el Batle que és un
tema més que discutit i que no és necessari tornar a obrir un debat sobre aquesta qüestió. 



La regidora Joana Maria coll, responsable de l’àrea d’Urbanisme del Grup Esquerres pel Poble,
informa que el Consell Insular de Mallorca verbalment ha informat que no serà necessari la firma
d’un conveni atès que la rotonda es construeix sobre terrenys municipals sense que es mogui el
vial  de  la  carretera.  Conclou  que  el  finançament  aportat  per  l’Ajuntament  es  destina  a
acondicionament del camí del cementiri i que, només l’accés fora contemplar una rotonda, costa
més que el finançament aportat per l’Ajuntament a aquesta inversió concreta conjuntament amb el
Consell Insular de Mallorca.

El portaveu Joan Sastre, del Grup Pi-Plataforma Independents, es ratifica en les paraules de la
seva intervenció.  Així  mateix, manifesta que des de l’equip de govern s’intenta actuar amb la
màxima  transparència  possible  i  que,  en  aquest  sentit,  no  s’actua  si  no  es  compta  amb  el
corresponent informe tècnic sobre la matèria, tant amb les actuacions que s’han dut a terme
durant el període de mandat de l’equip de govern actual com d’aquelles actuacions anteriors i que
tenen repercussió a dia d’avui. 

El portaveu Joan Rotger, del Grup PP, respon que no es tracta l’assumpte objecte de la Moció, el
qual és el finançament de la rotonda per part del Consell Insular de Mallorca i el compliment d’un
acord plenari. Manifesta que tot aquest actuar per part de l’equip de govern s’ha dut a terme
sense consens i que, es pot estar d’acord o no amb l’oportunitat de la rotonda però que, en quant
als tràmits seguits i l’actuació de l’equip de govern, opina que les observacions efectuades pel seu
grup polític són necessaris. Reitera que es compleixi l’acord plenari de redacció del conveni i es
financi la totalitat de l’obra per part del Consell. Per acabar, especifica que existeix un informe
jurídic emès per la secretaria-intervenció sobre la necessitat de firmar un conveni amb anterioritat
a l’inici de l’execució de les actuacions del projecte d’inversió i que el Batle ho manifestà, amb
aquest mateix sentit, a la sessió plenària corresponent. 

Surt de la sala el regidor Cristòfol Barceló, del Grup PP, a les 19,23 h.

El batle respon que si el Consell Insular de Mallorca no veu necessitat de signar un conveni, es
tracta d’una qüestió on intervenen dues parts i  que, si  l’altra part no veu aquesta necessitat,
difícilment es pot dur a terme el compliment d’aquest acord plenari. 

Entra dins la sala el regidor Cristòfol Barceló, del Grup PP, a les 19,27 h.

Conclòs el debat, el batle inicia la votació i s’obtenen quatre vots a favor per part dels regidors del
Grup PP i set vots en contra (per part de la batlia i regidor del Grup Arrelam, dels quatre regidors
del Grup Pi-Plataforma Independents i de la regidora del Grup Esquerres pel Poble) per aprovar la
Moció que presenta el Grup Municipal Popular sobre demandar al batle el compliment de l’acord
Plenari adoptat a la sessió plenària extraordinària celebrada dia 26 de febrer de 2019 sobre la
necessitat d’instar la formalització d’un conveni amb el Consell Insular de Mallorca amb l’objecte de
regular les condicions referents a l’obra a executar pel que fa a l’enllaç, mitjançant una rotonda,
del vial municipal amb la carretera MA-2130 de titularitat insular.

4.  Aprovació de la Moció que presenta el Grup Municipal Popular sobre l’al·legació a
l’aprovació del catàleg d’elements protegits del terme municipal de Selva formulada el
dia 29 d’abril de 2019, amb número de registre d’entrada 1120, per la que es demana
l’ampliació de l’àmbit de protecció des Pont des cementeri de Selva

El batle dóna la paraula al portaveu del Grup PP, Joan Rotger, el qual procedeix a llegir la Moció:



«MOCIÓ  QUE  PRESENTA  EL  GRUP  MUNICIPAL  POPULAR  SOBRE  L´AL·LEGACIÓ  A  L´APROVACIÓ  DEL
CATÀLEG D´ELEMENTS PROTEGITS DEL TERME MUNICIPAL DE SELVA FORMULADA EL DIA 29 D’ABRIL DE
2019, AMB NÚMERO DE REGISTRE D’ENTRADA 1.120, PER LA QUE ES DEMANA L´AMPLIACIÓ DE L’ÀMBIT
DE PROTECCIÓ D´ES PONT D´ES CEMENTERI DE SELVA

Que en data 29 d´abril  de 2019,  amb número de  registre  d´entrada 1120,  es presenta al·legació  a  l
´aprovació inicial del Catàleg d´Elements i Espais Protegits del Terme Municipal de Selva, conforme faculten
els acords publicats al BOIB número 28 de 5 de març i 35 de 16 de març 

Que al document del Catàleg hi consta la fitxa corresponent a l´element catalogat el Pont d´Es Cementeri,
amb una franja de protecció de 10 metres. El Pont figura al Projecte d´Obres Accessoris de la Carretera
Lluch a Santanyí, redactat per Eusebio Estada i Jerónimo Pou, de 1904. Queda designat  l´Arxiu General del
Consell de Mallorca, on consta l´expedient de redacció del Projecte i Execució de la Carretera.
Que a la fitxa del Catàleg no es fa cap referencia a la visual del pont d´ambdós costats. Així, mentre a la
part dreta sentit Caimari del Pont es protegeix tot el mur de pedra, res es diu de la part Esquerra direcció
Caimari, sense garantir la simetria que presenta el Pont i la idea original. En la visió d´avui en dia, el Pont es
constitueix com a la Porta d´Entrada a la Serra de Tramuntana, declara Patrimoni Cultural de la Humanitat
per l´UNESCO, i consideren que s’hauria de garantir no tant sols el mateix Pont, sinó també la visual d
´ambdós costats sense elements ni obstacles que afectin a la seva visualització.

Que el Ple acordà l´adjudicació de l´obra MILLORA DE L´ACCÉS NORD AL POBLE DE SELVA, on hi figura la
construcció de la rotonda enmig de la carretera i davant el Pont, amb la previsió d´intervenir i eliminar part
del mur de contenció situat al costat Esquerra sentit Caimari, així com a la col·locació de faroles de grans
dimensions.

Que el  Projecte no ha estat sotmès a informe o avaluació de la Comissió de Patrimoni del  Consell  de
Mallorca.
Que aquest Grup considera que cal  preservar  la  simetria  d´ambdós paràmetres  (murs de  contenció)  i
preservar la visual del Pont, essent mereixedor de la protecció ambiental per la finalitat assenyalada.

Que per aquest objectiu, interessam la suspensió de l´execució de la rotonda contemplada al  Projecte,
mentre no hagi estat resolta l´al·legació presentada de manera definitiva.

És per aquest motiu per el que es proposa al Ple de la Corporació l´adopció del següent 

ACORD

PRIMER.-  Acordar la suspensió de l´execució de la rotonda fins que no s´hagi resolt l´al·legació presentada
en data 29 d´abril i número de registre d´entrada 1120, en la que es sol·licita l´ampliació de l´àmbit de
protecció d´Es Pont del Cementeri.

SEGON.- Acordar comunicar-ho a l´equip tècnic redactor del  Catàleg d´Elements i  Espais  Protegits  i  al
Departament de Patrimoni del Consell de Mallorca, institució titular de la Carretera i d´Es Pont.

Selva, a 9 de maig de 2019.
Joan Rotger Seguí
Portaveu Grup Municipal Popular»

El Batle respon que, pel que fa a l’entorn de protecció del Pont del Cementeri, d’una lectura del
plànol  es  pot  observar  que  encara  que  es  decidís  ampliar  l’àmbit  de  protecció  el  Pont  del
Cementeri, la qüestió és que així i tot encara estaríem fora de l’àmbit d’actuació del projecte ja
que les actuacions relatives al projecte es situen a més de 80 metres de distància del punt on hi
ha el Pont. Per tant, manifesta que, en cap cas, l’obra afecta a l’entorn de protecció del Pont ni a



les visuals, que seran les mateixes que hi ha ara. En aquest sentit, no li veu sentit a adoptar dit
acord.

La regidora Joana Maria Coll, del Grup Esquerres pel Poble, esmenta que fa temps enrere els únics
elements protegits eren l’Església de Sant Llorenç i diverses creus del terme. Per tant, considera
que,  després  d’anys  de  govern  d’altres  grups  municipals  on  no  es  van  dur  a  terme  altres
actuacions de protecció quan existia aquesta possibilitat, no entén ara la moció presentada pel
portaveu del Grup PP.

El  portaveu  Joan  Sastre,  del  Grup  Pi-Plataforma  Independents,  exposa  que  la  inversió  de  la
construcció de la rotonda és beneficiosa pel poble i que està dins la línia de protegir i garantir la
seguretat dels veïns. 

El portaveu Joan Rotger, del Grup PP, explica que la Moció té la intenció que es sol·licitin els
informes tècnics pertinents entorn al contingut de la mateixa. Demana al batle que es sol·licitin
dits informes i que, abans de procedir a rebutjar una al·legació, és necessari fer les consultes
pertinents i sol·licitar els informes que corresponguin als tècnics redactors del Catàleg. Conclou
que el Catàleg actual és fruit de l’ampliació del Catàleg ja existent aprovat inicialment l’any 2007,
respecte a l’aprovació inicial d’unes normes subsidiàries.

El batle respon que sobre l’al·legació no entrarà a discutir ja que no ostenta la condició de tècnic  i
que per tant no pot fer-ho. El que sí discuteix és sobre la conveniència d’afegir aquesta fitxa al
Catàleg  ja  que,  al  seu  parer,  el  portaveu Joan Rotger  utilitza  una  al·legació  amb la  intenció
d’aturar l’obra de la rotonda quan, a criteri de l’equip de govern i del Batle en particular, aquesta
obra no afecta a l’element objecte de protecció que es discuteix. Afirma doncs que veu la Moció
com un pretext més per retardar la inversió.

El portaveu Joan Rotger, del Grup PP, explica que tot el que manifesta el Batle són opinions i que,
per tant, veu necessari que s’emetin els informes corresponents com ha exposat anteriorment. 

Conclòs el debat, el batle inicia la votació i s’obtenen quatre vots a favor per part dels regidors del
Grup PP i set vots en contra (per part de la batlia i regidor del Grup Arrelam, dels quatre regidors
del Grup Pi-Plataforma Independents i de la regidora del Grup Esquerres pel Poble) per aprovar la
Moció  que  presenta  el  Grup  Municipal  Popular  sobre  l’al·legació  a  l’aprovació  del  catàleg
d’elements  protegits  del  terme municipal  de  Selva  formulada  el  dia  29  d’abril  de  2019,  amb
número de registre d’entrada 1120, per la que es demana l’ampliació de l’àmbit de protecció des
Pont des cementeri de Selva.

5. Aprovació de la Moció que presenta el Grup Municipal Popular sobre la inclusió a 
l’aprovació inicial del catàleg d’elements i espais protegits del terme municipal de 
Selva dels elements amb valor patrimonial de la Finca de S’Hort d’En Coll, situada a la 
Vall del Torrent de Massanella de Selva

El batle dóna la paraula al portaveu del Grup PP, Joan Rotger, el qual procedeix a llegir la Moció:

«MOCIÓ SOBRE LA INCLUSIÓ A L´APROVACIÓ INICIAL DEL CATÀLEG D´ELEMENTS I ESPAIS PROTEGITS
DEL TERME MUNICIPAL DE SELVA DELS ELEMENTS AMB VALOR PATRIMONIAL DE LA FINCA DE S´HORT
D’EN COLL, SITUADA A LA VALL DEL TORRENT DE MASSANELLA DE SELVA



Que  en  el  període  d´al·legacions  a  l´aprovació  inicial  del  Catàleg  s´han  presentat  al·legacions,
acompanyades d´informes tècnics, sobre INFORME PRELIMINAR SOBRE EL VALORS PATRIMONIAL DE LA
FINCA S´HORT D´EN COLL, SITUADA A LA VALL DEL TORRENT DE MASSANELLA DE SELVA, informe que es
dona per reproduït en aquest escrit, i que confirma el valor patrimonial de la finca com a conjunt de cases i
elements de valor etnològic, del qual no es pod ignorar el seu possible potencial arqueològic. I conclou que
cal que la finca s´incorpori al catàleg municipal de Selva amb un grau de protecció i un entorn de protecció
que ho  permeti conservar .
Que la  proposta  de  protecció  ha  estat  tractada  en  diferents  plenaris,  així  com a  l´apartat  de  precs  i
preguntes, sense que a dia d´avui s´hagi duit a terme informes tècnics, ni  s´hagi donat resposta a la
proposta de protecció, així com es va anunciar.
Que per aquest motiu, es proposa al Ple de la Corporació el següent 

A C O R D

Incloure en l´Aprovació Inicial del Catàleg d´Elements i Espais Protegits del Terme Municipal de Selva els
elements amb valor patrimonial de la finca S´Hort d´En Coll, situada a la Vall del Torrent de Massanella de
Selva, i que consten a l´INFORME PRELIMINAR SOBRE ELS VALORS PATRIMONIALS DE LA FINCA S´HORT
D´EN COLL, SITUADA A LA VALL DEL TORRENT DE MASSANELLA, presentat a la fase d´al·legacions.

Selva, a 9 d´abril de 2019
Grup Municipal Popular»

 
El batle esmenta que s’està a l’espera dels informes per part dels tècnics del Consell Insular de
Mallorca. Quant a la proposta, el batle diu que no entén el propòsit de la Moció quan ja es va
aprovar inicialment l’assumpte. Reitera que no entén la intencionalitat d’aquest Moció

La regidora Joana Maria Coll, del Grup Esquerres pel Poble, exposa que l’acord del Ple s’ha tramés
al Consell Insular de Mallorca i que s’està pendent de que el Consell resolgui. Manifesta que la
tramitació està en marxa i que s’està pendent de la resolució de l’al:legació per part del Consell.

El portaveu Joan Sastre, del Grup Pi-Plataforma Independents, manifesta que la tasca s’ha realitzat
remetent al Consell Insular de Mallorca tota la documentació corresponent.

El portaveu Joan Rotger, del Grup PP, reitera que l’objecte de la Moció és incloure els elements
que es detallen a l’ampliació del Catàleg i que els tràmits no consten efectuats a dia d’avui.

El batle respon que, per una banda s’han tramitat les al·legacions presentades pels interessats; i
per l’altre, s’ha remès al Consell Insular de Mallorca la Moció aprovada pel Ple d’acord amb el
contingut de la Moció actual.

El regidor Rafel Gelabert, del Grup PP, demana si la Moció aprovada pel Ple es va remetre al
Consell Insular de Mallorca amb qualque informe que l’avali.

El batle respon que al Consell Insular de Mallorca es va presentar l’acord plenari d’aprovació de la
Moció perquè els tècnics del Consell redactors del catàleg l'estudiïn. En aquest sentit, manifesta
que  no  es  pot  prendre  una  decisió  al  respecte  sense  comptar  amb  els  informes  previs
corresponents.

Conclòs el debat, el batle inicia la votació i s’obtenen quatre vots a favor per part dels regidors del
Grup PP i set vots en contra (per part de la batlia i regidor del Grup Arrelam, dels quatre regidors
del Grup Pi-Plataforma Independents i de la regidora del Grup Esquerres pel Poble) per aprovar la



Moció que presenta el Grup Municipal Popular sobre  la inclusió a l’aprovació inicial del catàleg
d’elements i espais protegits del terme municipal de Selva dels elements amb valor patrimonial de
la Finca de S’Hort d’En Coll, situada a la Vall del Torrent de Massanella de Selva.

Control dels òrgans de govern:

6. Donar compte dels Decrets de batlia

Els regidors es donen per assabentats.

7. Donar compte de les actuacions i situació entorn a la construcció de la nova escola
de Caimari

El batle informa que d’acord amb la Comissió de seguiment celebrada la setmana passada, a dia
d’avui es compte amb un primer esborrany de projecte de construcció de la nova escola i que les
propostes de canvis es varen fer arribar als tècnics redactors del projecte.

El regidor Cristòfol Barceló, del Grup PP, manifesta el seu acord entorn als canvis proposats.

8. Informacions de batlia

El batle dóna compte al Ple del Període Mig de Pagament del primer trimestre de 2019 remès al
Ministeri, el qual té un resultat de 27,48 i, conseqüentment, compleix amb la normativa vigent.  

9. Precs i preguntes

El portaveu Joan Rotger, del Grup PP, demana sobre la informació tramesa als veïnats entorn a la
ubicació dels contenidors a la finca ubicada a la carretera cap a Mancor.

Acords

1. Aprovar, per unanimitat, l’acta de la sessió ordinària del Ple de data 16/04/2019 i de l’acta de la
sessió extraordinària del Ple de data 28/04/2019

2. Acordar, per set vots a favor i quatre abstencions, l’aprovació de l'expedient extrajudicial de
crèdits:

PRIMER.- Aprovar la despesa, el reconeixement de l’obligació i l’ordre de pagament a favor del
tercer  següent,  pels  imports  i  conceptes  relacionats,  corresponents  a  despeses  de  serveis  i
actuacions realitzats a l’exercici 2018

Registre D. Registre Factura D. Factura Descripció Tercer Import

377 03/05/2019 368 17/11/2018 Actuació ballada popular, fira 
s’oliva 2018

Es Revetlers 550,00 €

Total general 550,00 €

3.  Desestimar,  per  quatre  vots  a  favor  i  set  vots  en  contra,  la  Moció  que  presenta  el  Grup
Municipal Popular sobre demandar al batle el compliment de l’acord Plenari adoptat a la sessió
plenària  extraordinària  celebrada  dia  26  de  febrer  de  2019  sobre  la  necessitat  d’instar  la



formalització  d’un  conveni  amb  el  Consell  Insular  de  Mallorca  amb  l’objecte  de  regular  les
condicions referents a l’obra a executar pel que fa a l’enllaç, mitjançant una rotonda, del vial
municipal amb la carretera MA-2130 de titularitat insular.

4. Desestimar,  per  quatre  vots  a  favor  i  set  vots  en  contra, la  Moció  que  presenta  el  Grup
Municipal  Popular  sobre  l’al·legació  a  l’aprovació  del  catàleg  d’elements  protegits  del  terme
municipal de Selva formulada el dia 29 d’abril de 2019, amb número de registre d’entrada 1120,
per la que es demana l’ampliació de l’àmbit de protecció des Pont des cementeri de Selva.

5.  Desestimar, per  quatre  vots  a  favor  i  set  vots  en  contra,  la  Moció  que presenta  el  Grup
Municipal Popular sobre la inclusió a l’aprovació inicial del catàleg d’elements i espais protegits del
terme municipal de Selva dels elements amb valor patrimonial de la Finca de S’Hort d’En Coll,
situada a la Vall del Torrent de Massanella de Selva.

El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

La secretària interventora  Vist i plau

                                                        El batle
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